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§ 97 KFKS 2022-0001 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

 Ärende Åtgärd/ansvar 

A Skrivelser  
 

A1 Meddelande från SKRs styrelse nr 11/2022: 
Förbundsavgift år 2023 till Sveriges 
Kommuner och Regioner 

 

C Rapporter 
 

C1 Årlig rapport Npof 2021 – En 
sammanställning av oredlighet och avvikelser 
från god forskningssed 

 

E Övrigt 
 

E1 Södertörns brandförsvarsförbund: 
Direktionsprotokoll från 2022-06-10 

 

E2 Södertörns brandförsvarsförbund: Budgetram 2023  
E3 Käppalaförbundet: Styrelseprotokoll från 2022-

06-14  
 

 
- - - - - 
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§ 98  KFKS 2022-00560 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2021 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2022. 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2021 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 juni 
2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 99  KFKS 2022-00463 

Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och 
Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 1 januari 2022 – 31 
december 2023 tillträda som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget. Tillträde sker 
genom riktad nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 100 
kronor per aktie. 

Ärende 
Kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro har under våren 2022 
anmält intresse att kunna tillträda som medlemmar och delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB (SRF).  
 
Styrelsen i Stockholmsregionens Försäkring AB föreslår att fullmäktigeförsamlingarna i 
bolagets aktieägande kommuner enhälligt beslutar att kommunerna Nykvarn, Salem, 
Sundbyberg och Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 1 januari 
2022 – 31 december 2023 tillträda som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget. 
Tillträde sker genom nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 
100 kronor per aktie. 
 
Synergieffekterna och fördelarna med försäkringssamarbetet ökar med antalet anslutna 
kommuner. Genom nyemission och nyteckning av försäkringar tillförs bolaget ytterligare 
kapital. Det ökade egna kapitalet minskar behovet av återförsäkring vilket ger 
ägarkommunerna lägre försäkringskostnader samtidigt som exponeringen för oförutsägbara 
svängningar i försäkringsmarknaderna minskar. 
 
Med en ökad kapitalbas förbättras också möjligheterna för bolaget att ge försäkringsskydd 
för risker som är svåra och kostsamma att försäkra på den kommersiella 
försäkringsmarknaden. Kostnadseffektiviteten i samarbetet ökas också genom att 
försäkringsrörelsens fasta kostnader fördelas över ett större försäkringsbestånd.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 4 juli 2022 
Bilaga 1 Aktieägarförteckning 
Bilaga 2  Aktieägaravtal med tillägg och kommentarer 
Bilaga 3  Bolagsordning 
Bilaga 4  Förslag till emissionsbeslut till bolagsstämman i Stockholmsregionens 

Försäkring AB 
Bilaga 5  Årsredovisning 2021 för Stockholmsregionens Försäkring AB 
Bilaga 6  Revisionsberättelse för 2021 (KPMG) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2022-00409 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2022:01 – 
Granskning av arbetet mot våld i nära relation samt 
hedersrelaterat våld och förtryck 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av arbetet mot våld i nära 
relation samt hedersrelaterat våld och förtryck enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 9 augusti 2022.  

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har låtit EY genomföra en granskning med syftet att 
bedöma om socialnämnden, utbildningsnämnden och fritidsnämnden har en ändamålsenlig 
styrning och uppföljning av arbetet mot våld i nära relation samt hedersrelaterat våld och 
förtryck. Kommunstyrelsen har inkluderats i granskningen utifrån sitt ansvar för 
välfärdsproduktion. Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att säkerställa att den 
interna samverkan är ändamålsenlig. Revisorerna föreslår att detta kan göras genom att 
överväga en ökad samordning av kommunens arbete genom gemensamma mål, metoder, 
rutiner och förebyggande arbete. Detta kan exempelvis ske genom en samordnande 
funktion samt en kommungemensam handlingsplan. Revisorerna rekommenderar även 
kommunstyrelsen att säkerställa att kompetensen inom verksamheterna är tillräcklig för att 
bemöta utsatta, såväl vuxna som barn, på ett adekvat sätt.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben daterad den 9 augusti 
2022 
Bilaga 1  Revisionsskrivelse 2022-04-27 – Granskning av arbetet mot våld i nära 

relation samt hedersrelaterat våld och förtryck 
Bilaga 2  Revisionsrapport 2022:01 – Granskning av arbetet mot våld i nära relation 

samt hedersrelaterat våld och förtryck 
Bilaga 3  Förslag till yttrande över revisionsskrivelse 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade med instämmande av Christina Ståldal (NL) på följande 
förslag till beslut: 
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1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av arbetet mot våld i 
nära relation samt hedersrelaterat våld och förtryck enligt bilaga 1 till tjänsteskriven 
daterad den 9 augusti 2022, med följande ändring:  

Det sista stycket stryks och ersätts med:  
“Alla enskilda åtgärder som de olika enheterna tar till är värdefulla, men det finns brister i 
samordningen kring dessa frågor. Med anledning av detta finns goda skäl att anta en 
särskild kommunövergripande handlingsplan inom området i kombination med ett 
metodstöd som kan stötta upp personalen i den dagliga verksamheten”  
 

2.  Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att ta fram en 
kommunövergripande handlingsplan för att bekämpa våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben samt förslaget från Gunnel Nyman 
Gräff. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med stadsledningskontorets och juridik- och kanslistabens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Alla de åtgärder som de olika enheterna gör är självklart värdefulla, men det framgår klart 
och tydligt att det finns brister kring samordning och en övergripande syn på arbetet. 
Därför vill vi socialdemokrater bejaka det som revisorerna föreslår och se en 
kommunövergripande handlingsplan, som också kan ta fram ett metodstöd, för att hantera 
olika typer av våld i nära relationer. Allt för att stötta medarbetarna i det dagliga arbetet 
med dessa oerhört viktiga frågor.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Revisorernas rekommendation om att säkerställa att den interna samverkan mellan 
berörda nämnder är ändamålsenlig genom ökad samordning, gemensamma mål, metoder, 
rutiner i det förebyggande arbetet vilket är bra råd. Att samordna kompetens och insatser i 
en gemensam handlingsplan borde spara tid och därmed pengar när inte alla olika instanser 
själva uppfinner hjulet. Förbättringsförslaget är för viktigt för att förbigås och inte tas på 
allvar. Alltför många negativa händelser i riket visar detta och även i Nacka. Nackalistan 
instämmer i Socialdemokraternas yrkande.” 
 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2022-00497 

Revisionsskrivelse C 2022-05-18 och revisionsrapport - 
Att växa utan att växa" - Granskning av 
kontorsorganisation och administration 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelsen och 
revisionsrapporten ”Att växa utan att växa” – Granskning av kontorsorganisation 
och administration enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 9 augusti 2022.  
 

2. Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att i samband med Mål och 
budget redovisa förslag på struktur för planering och uppföljning av en effektiv 
kontorsorganisation.  

Ärende 
I revisionen anges att syftet med granskningen att bedöma om kommunstyrelsen på ett 
ändamålsenligt sätt genomfört de uppdrag och beslut som kommunfullmäktige fattat med 
utgångspunkt från ambitionen ”att växa utan att växa”. Revisorernas sammantagna 
bedömning är att kommunstyrelsen till stora delar har agerat i enlighet med ambitionen ”att 
växa utan att växa” och de beslut som kommunfullmäktige fattat men att styrningen av 
genomförandet inte i alla avseenden har varit tillräcklig. En större del av 
rekommendationerna som revisorerna lämnar avser frågor avseende finansieringsmodellen 
för digitalisering, hur digitaliseringsprocessen kan följas upp och effektiviseras utifrån bland 
annat ekonomiska konsekvenser och förväntad nytta för kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 9 augusti 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse C 2022-05-18 – ”Att växa utan att växa” Granskning av 

kontorsorganisation och administration 
Bilaga 3 Revisionsrapport - ”Att växa utan att växa” Granskning av 

kontorsorganisation och administration 

Beslutsgång 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet. 
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Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater anser att det saknas en nyansering av hur det faktiskt skulle vara 
möjligt att “växa utan att växa”. Självklart är kostnadseffektivitet eftersträvansvärt och 
målet att hålla nere kostnad genom digitalisering är bra. Men i arbetet tas det inte upp 
någonting om vilka effekter det skulle kunna få på såväl personal som service eller vilka 
andra åtgärder som skulle kunna tänkas vara nödvändiga för att nå dit på ett hållbart sätt. 

Det mest slående exemplet är att det helt saknas ett fokus på personalens villkor och 
arbetsmiljön. Digitaliseringen ska utöver kostnadseffektivitet också bidra till att stötta och 
underlätta för medarbetarna. Men hur ska det gå till? Det är också viktigt att vi som 
kommun måste vara beredda på att göra större investeringar här och nu för att nå dit vi vill, 
som att tillhandahålla den bästa servicen för Nackaborna. Det kräver också att personalen i 
kontorsorganisationen har rätt resurser och förutsättningar.” 
 
 
- - - - - 
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§ 102 KFKS 2022-00492 

Revisionsskrivelse B 2022-05-18 och revisionsrapport 
2/2022 – Granskning av kommunens miljöarbete inom 
ramen för ”Miljösmart kommun” 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om ärendet och beredningen av 
detta som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 8 augusti 2022. 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna har Ernst and Young (EY) genomfört 
granskning av kommunens miljöarbete inom ramen för ”Miljösmart kommun” och tagit 
fram en sammanfattande bedömning. Med utgångspunkt i granskningen rekommenderar 
revisionerna kommunstyrelsen, dess miljöutskott och stadsutvecklingsutskott samt miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden ett antal åtgärder bland annat att säkerställa att miljöarbetet 
bedrivs ändamålsenligt utifrån den egna ambitionen, säkerställa tillräcklig analys av 
effekterna från genomförda åtgärder som möjliggör proaktiv styrning och omhänderta 
resultatet av koldioxidbudgeten i form av handlingsplan. 
Ärendet avses behandlas på miljöutskottets och stadsutvecklingsutskottets sammanträden 
den 30 augusti 2022 eftersom revisorerna har förelagt dessa utskott att svara på 
rekommendationerna. Därefter avses ett samlat ärende behandlas av kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 8 augusti 2022 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse B 2022-05-18 
Bilaga 2 Revisionsrapport 2/2022 Granskning av kommunens klimatarbete inom 

ramen för ”Miljösmart kommun” 

Beslutsgång 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet. 
 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 103 KFKS 2022-00569 

Remiss – Förslag till Revaqs certifieringsregler 2024 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 5 augusti 2022. 

Ärende 
Nacka kommun har fått förslag gällande Revaq-regler för 2024 på remiss från Revaq, 
Svenskt vatten. Revaqs certifieringssystem syftar bland annat till att säkra att vara en 
nationell och lokal drivkraft för förbättring av kvaliteten av avloppsvatten in till 
avloppsreningsverken. I förslaget finns i huvudsak två nya ”moduler” införda i 
certifieringssystemet; biokol och renat avloppsvatten. Ett förslag till yttrande är under 
framtagande och avses behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 5 september 
2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 5 augusti 2022 
Bilaga 1 Remiss 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2022-00507 

Remiss – Sveriges globala klimatavtryck 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
5 augusti 2022.  

Ärende 
Bakgrunden till remissen om Sveriges globala klimatavtryck är att de beslut om styrmedel 
och åtgärder som finns i dag inte räcker till för att Parisavtalets 1,5-gradersmål ska nås. 
Miljömålsberedningens uppdrag har därför varit att föreslå en samlad strategi för att minska 
klimatpåverkan från konsumtion med ambitionen att nå en klimatmässigt hållbar 
konsumtion på ett kostnadseffektivt och samhällsekonomiskt effektivt sätt. Förslagen 
innebär bland annat ändringar i lagen om offentlig upphandling i form av klimatkrav vid 
upphandlingar och tillsyn av detta. 
 
I yttrandet framför kommunen att utredningens förslag är en lovvärd ambitionshöjning på 
klimatområdet då kommunen delar ambitionen att nå Parisavtalets 1,5-gradersmål. Det är 
angeläget att regelverket för offentlig upphandling möjliggör att offentliga inköp används 
som ett strategiskt styrmedel för att uppnå detta mål men det är olämpligt att ställa 
klimatkrav på kommunerna. Detta mot bakgrund av det kommunala självstyret. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben daterad den 5 
augusti 2022 
Bilaga 1 Sammanfattning av SOU 2022:15. För det fullständiga betänkandet se 

Sveriges globala klimatavtryck - Regeringen.se 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) med instämmande av Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till 
stadsledningskontorets och juridik- och kanslistabens förslag med följande ändring: 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.    
  
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
5 augusti 2022, med ändringen att avsnitten “Klimatkrav i upphandlingslagstiftningen 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2022/04/sou-202215/
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(avsnitt 13.24.3)” och “Regeringsuppdrag till Konkurrensverket att utveckla tillsynen av 
klimatkrav i offentlig upphandling (13.24.9)” stryks.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben samt förslaget från Gunnel Nyman 
Gräff. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med stadsledningskontorets och juridik- och kanslistabens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Under många år har klimathotet diskuterats, lokalt som nationellt och internationellt. 
Även denna sommar har vi sett, både i Sverige, i övriga Europa och resten av världen att 
miljöpåverkan är allvarlig. Från nederbörd i stor mängd med översvämningar som följd, 
liksom extrem torka som hotar på olika sätt. Om vi ska kunna bidra till att faktiskt uppnå 
det som länderna utlovat i Parisavtalet, och inte bara prata, behöver alla verktyg användas. 
Vi tycker därför att sådant som t.ex. att upphandlingar alltid ska ha med parametrar som 
påverkar klimatet. Stor som liten, oftast finns det alltid något som kan vara av betydelse. 
Oavsett om vi själva upplever att Nacka gör detta idag (eller inte) är det av betydelse att det 
blir något som alla kommuner SKA göra framöver.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Flera undersökningar och artiklar i media visar att många kommuner i landet inte tillämpar 
strukturerade rutiner för klimatanpassningar i sina upphandlingar och att detta är ett viktigt 
område för att tillräckligt snabbt nå klimatmålet. Det behövs därför snabba insatser för att 
förbättra kompetensen hos berörd personal samt hos beslutande politiker. Det kan också 
behövas mer styrning, trots kommunernas självständighet, för att snabbare nå målet. 
Självklart måste staten stödja kommunerna med bidrag till detta om det belastar 
kommunernas budget. Nackalistan instämde i Socialdemokraternas yrkande.” 
 
 
- - - - - 
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§ 105 KFKS 2022-00534 

Remiss - förslag till nya föreskrifter och allmänna råd 
(HSLF-FS 2022:xx) om socialnämndens utredning och 
fastställande av faderskap eller föräldraskap samt om 
socialnämndens utredning när barn har kommit till 
genom assisterande befruktning av ensamstående 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om ärendet samt dess beredning 
som anges i tjänsteskrivelse daterad 9 augusti 2022. 

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att lämna synpunkter på Myndigheten för familjerätt 
och föräldraskapsstöds (MFoF) förslag till nya föreskrifter och allmänna råd (HSLF-FS 
2022:xx). Förslaget avser socialnämndens utredning och fastställande av faderskap eller 
föräldraskap samt socialnämndens utredning när barn har kommit till genom assisterad 
befruktning av ensamstående. Revideringarna föreslås med anledning av ändringar i den 
föräldraskapsrättsliga regleringen som trädde i kraft den 1 januari 2022.  
 
Kommunens yttrande ska vara MFoF tillhanda senast den 1 september. Socialnämnden 
lämnar synpunkter på remissen till kommunstyrelsen vid nämndens sammanträde den 30 
augusti. Med anledning av den korta svarstiden kommer kommunens yttrande därefter att 
beslutas på delegation av kommunstyrelsens ordförande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 9 augusti 2022 
Bilaga 1 Konsekvensutredning 
Bilaga 2 Bekräftelse av faderskap, föräldraskap eller moderskap  
Bilaga 3 Begäran om bistånd av utlandsmyndighet 
Bilaga 4 U-protokoll 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 106 KFKS 2022-00370 

Medborgarförslag - Trygga skolvägar 
Inkom den 19 april 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i medborgarförslaget redan är 
uppfyllda såtillvida att samverkan för att skapa trygga skolvägar i anslutning till skolor sker 
internt inom Nacka kommun samt med externa aktörer inom det ordinarie arbetet. 
Kommunen ser kontinuerligt över trafikmiljön och vidtar åtgärder för att förbättra 
trafiksäkerheten, särskilt kring skolor. Det bedöms inte föreligga behov av ytterligare 
utredning och medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat.  

Ärende 
I medborgarförslaget föreslås det att utreda hur kommunala enheter med olika 
tillsynsansvar kan samverka med varandra och verka som en enhet i frågan om trygga 
skolvägar i anslutning till samtliga skolor i Nacka oavsett väghållare/markägare. 
Utredningen ska identifiera vad Nacka kommun måste göra för att alla barn i Nacka ska ha 
trygga skolvägar.  
 
Nacka kommun arbetar kontinuerligt med att se över trafikmiljön och vidtar åtgärder för 
att förbättra trafiksäkerheten i kommunen. Trafiksäkerheten vid skolor är särskilt 
prioriterad i pågående arbete. Genom analys av olycksstatistik, synpunkter från 
medborgare, dialog med skolor och egna observationer drivs ett systematiskt arbete för att 
förbättra den fysiska miljön ur trafiksäkerhetssynpunkt. Vid brister där Nacka kommun är 
väghållare eller markägare åtgärdas brister i prioritet utefter hur allvarliga de bedöms vara. 
Om det framkommer alvarliga trafiksäkerhetsrisker vid skolor som utanför kommunens 
ansvar och mark så kontaktas aktuell väghållare eller markägare, och kommunen för en 
dialog om hur situationen kan förbättras. 

Kommunen arbetar även förebyggande med uppmuntran till goda trafikvanor. ”Gå och 
cykla till skolan” är en satsning på att få fler föräldrar att gå, cykla eller åka kollektivt med 
sina barn till skolan. Dessa aktiviteter erbjuds samtliga skolor oavsett om det är kommunala 
eller friskolor.  
 
Vid utbyggnad av nya skolor är trafiksäkerheten en viktig del av utformningen av skolan 
och dess närmiljö. Vid trafikpåverkande arbete runt våra skolor ställer kommunen utöver 
de generella riktlinjerna, ytterligare krav på ökad trafiksäkerhet. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 6 maj 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslag Trygga skolvägar 2022-04-19 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) och Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från trafikenheten 
samt förslaget från Johanna Kvist och Christina Ståldal. Ordföranden ställde vart och ett av 
förslagen mot avslag, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
trafikenhetens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Trygga skolvägar för alla barn måste vara en av kommunens allra viktigaste prioriteringar. 
Trafiksäkerhet är en fråga som påverkar många och alla ska kunna ta sig runt på ett säkert 
sätt. Detta gäller i synnerhet barn i förskole- och skolålder, där tankarna plötsligt kan flyga 
iväg och uppmärksamheten riktas mot annat än trafik och rörelse. Kommunen har ett 
arbete med frågan idag, men där varje enhet hanterar enbart sitt ansvarsområde med risk 
att problem faller mellan stolarna istället för att åtgärdas. Vi stödjer därför förslaget om att 
se över bättre metoder för samverkan mellan de berörda enheterna, så att våra skolvägar 
kan tryggas för barn, föräldrar, personal och andra medborgare som rör sig kring dessa.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det pågår sedan flera år ett arbete med att förbättra och utveckla säkra skolvägar. Att alla, 
även icke-kommunala skolvägar är säkra, är ett viktigt ansvar som förslagsställaren för 
fram. En mer systematisk genomgång av skolvägar i samarbete med föräldraorganisationer 
och skolansvariga är en bra sak och därför stöder Nackalistan förslaget om trygga 
skolvägar.” 
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2021-1251 

Motion – Medlemskap i cykling utan ålder 
Inkom den 8 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl, (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår motionen då särskilda boenden enligt auktorisationsvillkoren 
för kundval redan ska erbjuda gruppaktiviteter och individuella aktiviteter som stärker den 
enskildes psykiska och fysiska funktioner vilka planeras utifrån kundernas önskemål. I 
enlighet med Nackas styrmodell är det upp till varje anordnare inom kundvalet att själva 
besluta om verksamhetens utformning och så även om medlemskap i föreningen.  

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska bli medlem i den ideella föreningen Cykling 
utan ålder. 

Cykling utan ålder är en ideell verksamhet där volontärer erbjuder äldre personer på 
särskilda boenden cykelturer i specialbyggda trehjuliga lådcyklar, rickshaws. Verksamheten 
bygger på att koordinatorer samordnar volontärer och boende som vill cykla och 
medlemskap i föreningen innebär bland annat att anordnaren får stöd i uppstartsskedet. 
Anordnaren behöver även köpa in en eller flera cyklar som rymmer två passagerare 
och/eller en specialbyggd cykel som kan lastas med en rullstol. 

Motionen har remitterats till fritidsnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 juni 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 30 mars 2022 § 20 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 mars 2022 § 18 
Bilaga 3 Motionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2021-1252 

Motion – Seniorboenden i alla kommundelar  
Inkom den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till att det redan finns ett balanserat utbud av seniorbostäder i hyresrättsform i 
flera kommundelar i Nacka.  

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen sluter avtal med någon eller några befintliga 
fastighetsbolag som bygger bostäder i Nacka för att blockhyra och erbjuda seniorer 
bostäder med kommunen som hyresvärd. Bostäder föreslås att finnas i alla kommundelar. 

Motionen har remitterats till äldrenämnden samt till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 6 maj 2022 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 april 2022 (§ 30) samt 

tjänsteskrivelse i ärendet.  

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) och Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från juridik- och 
kanslistaben samt förslaget från Johanna Kvist och Christina Ståldal. Ordföranden ställde 
vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med juridik- och kanslistabens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Ett tryggt boende lägger grunden för en trygg vardag, motverkar oönskad ensamhet och 
är allmänt viktigt för välbefinnandet och hälsan. För många innebär dock åldrandet en 
smygande känsla av otrygghet. Många äldre känner oro, otrygghet och ibland ensamhet i 
sin bostad, samtidigt som de är för friska för att få bo på ett äldreboende. 

Äldreboenden är i dag förbehållna personer som behöver mycket vård och omsorg och 
som behöver personal i sin omedelbara närhet, dygnet runt. Äldre efterfrågar mer 
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inflytande över sin boendesituation och fler boendeformer att välja på. I väntan på att 
Nacka ska bygga trygghetsboenden saknas vi idag alternativ som överbryggar steget mellan 
hemtjänst och äldreboende. Det behövs fler alternativ för äldre som är för friska för att bo 
på ett äldreboende, men som vill ha mer trygghet och social samvaro än vad de kan få i den 
egna bostaden. Det finns många fördelar med att kommunen ser över möjligheten att 
erbjuder olika typer av boenden och för att vi som kommun ska klara den framtida 
demografiska utvecklingen behöver vi se över möjligheten att skapa flera bostäder med 
varierad upplåtelseform. Det kommer behövas både normalstora och små lägenheter med 
rimlig hyra samt alternativa boenden som exempelvis kollektiv- och generationsboenden. 
Kommunen har rent demografiskt ganska klart för sig hur många äldre som bor och 
kommer bo i kommunen men har begränsad insyn hur den enskilde pensionären upplever 
sin vardag. För att förebygga isolering och ofrivillig ensamhet yrkar Socialdemokraterna för 
att bostäder för äldre i första hand ska placeras nära kommunikationer, service, handel, eller 
i anslutning till en park, ett torg eller mer naturnära områden.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det finns nog mycket kvar att göra för att ytterligare förbättra tillgången på seniorbostäder 
för dem som önskar detta. En bra idé är att systematiskt undersöka och fråga en äldre 
åldersgrupp om behovet i varje kommundel. Först då kan man säkert säga om man i dessa 
fyra delar har uppnått ett balanserat resultat, i inte bara flera, utan alla kommundelar. 
Seniorbostäder kan spara andra kostsamma insatser för de äldre och bidra till både en god 
fysisk och psykisk utveckling. Det behövs både i form av hyfsat billiga hyresrätter och 
bostadsrätter. Ålderspyramiden för Nacka för kommande år visar också att detta behov 
kommer att kraftigt öka och det gäller redan nu att ta höjd för det. Bifall till motionen från 
Vänsterpartiet.” 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2022-00702 

Ordförandeinitiativ - Ytterligare stöd till Boo Folkets 
Hus 

Beslut 
Stadsledningskontoret får i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde 5 september 
2022 återkomma med förslag på utformning och nivå på hyresbidrag till Boo Folkets Hus 
för 2022 och hur ett årligt hyresbidrag från 2023 ska kunna införas samt förslag om utökad 
kommunal borgen.  

Ärende 
Alliansmajoriteten föreslår att föreningen Boo Folkets Hus ska få ett årligt hyresbidrag av 
kommunen. Syftet med detta är att få mer jämställda förutsättningar mellan Boo Folkets 
Hus och övriga lokala kulturhus som inte äger sina lokaler själva. Därigenom ges 
föreningen bättre möjligheter att betala sina nya lokaler. Fisksätra Folkets Hus och Älta 
Kulturknut disponerar lokaler som kommunen hyr till en årlig hyra om 2,2 respektive 2 
miljoner kronor. Eftersom Boo Folkets Hus bland annat driver fritidsgård på uppdrag av 
kommunen och där ersättning för lokaler ingår, så uppskattar Alliansmajoriteten att ett 
hyresbidrag till Boo Folkets Hus bör ligga runt 1,7-1,8 miljoner kronor för att skapa mer 
likvärdiga villkor mellan kulturhusen. Ärendet behöver dock utredas mer inför kommande 
år. Bidraget bör för 2022 tas ut kommunstyrelsens reserv för oförutsedda händelser och för 
åren därefter inarbetas i kommande mål och budget.  
 
Boo Folkets Hus har också inkommit med en ansökan om ökad kommunal borgen till 10 
miljoner kronor, vilket Alliansmajoriteten anser att man bör tillmötesgå förutsatt att 
föreningen uppfyller förutsättningarna enligt kommunens antagna kriterier. 

Handlingar i ärendet 
Ordförandeinitiativ, daterad den 18 augusti 2022 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) deltog ej i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 
 
Mats Gerdau (M), Johanna Kvist (S), Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) och Gunilla 
Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är av stor vikt att det finns lokaler att tillgå i alla områden i Nacka. För barn och 
ungdomar, men även för aktiviteter för äldre och som möjlighet att ordna möten och 
arrangemang i lokalsamhället. Inte minst i Orminge, med nya kommersiella lokaler och 
betydligt fler bostäder, och därmed många fler medborgare behövs lokaler och 
mötesplatser. Boo Folkets Hus är en viktig sådan mötesplats i Orminge med omnejd, och 
därför är det självklart att kommunen ska stödja återbyggnaden av huset. Det är bra att 
majoriteten äntligen förstår detta och nu tittar på ett förslag för att stötta Boo Folkets Hus 
att komma tillbaka på banan efter den tragiska branden, något som hade behövt göras 
tidigare.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 110  

Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor behandlades under sammanträdet. 


	§ 97 KFKS 2022-0001
	Anmälningar
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 98  KFKS 2022-00560
	Redovisning av kommunalt partistöd
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 99  KFKS 2022-00463
	Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens Försäkring AB
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 100 KFKS 2022-00409
	Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2022:01 – Granskning av arbetet mot våld i nära relation samt hedersrelaterat våld och förtryck
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 101 KFKS 2022-00497
	Revisionsskrivelse C 2022-05-18 och revisionsrapport - Att växa utan att växa" - Granskning av kontorsorganisation och administration
	Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 102 KFKS 2022-00492
	Revisionsskrivelse B 2022-05-18 och revisionsrapport 2/2022 – Granskning av kommunens miljöarbete inom ramen för ”Miljösmart kommun”
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 103 KFKS 2022-00569
	Remiss – Förslag till Revaqs certifieringsregler 2024
	Informationsärende
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 104 KFKS 2022-00507
	Remiss – Sveriges globala klimatavtryck
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 105 KFKS 2022-00534
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 106 KFKS 2022-00370
	Medborgarförslag - Trygga skolvägar
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 107 KFKS 2021-1251
	Motion – Medlemskap i cykling utan ålder
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 108 KFKS 2021-1252
	Motion – Seniorboenden i alla kommundelar
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 109 KFKS 2022-00702
	Ordförandeinitiativ - Ytterligare stöd till Boo Folkets Hus
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 110
	Övriga frågor

